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T o r g y á n  J ó z s e f  
m á r  j o b b a n  v a n

H  Kis FF.RF.Nf

T orgyán József már jobban érzi 
magát, elmúltak a gyomorron

tás tünetei, így várhatón egy-két 
nap múlva elhagyhatja a kórházat -  
tájékoztatta lapunkat Béres Béla, a 
kisgazda pártelnök kabinetfőnöke. 
Hozzátette: be kellett állítani a poli
tikus vércukorszintjét is. Béres Béla 
szerint nem lehet csodálkozni azon, 
hogy az utóbbi hetek megfeszített 
munkája után a gyomorrontás kü
lönösen kimerítette az FKGP elnö
két. A Kútvölgyi kórház ügyeletes 
orvosa tegnap az MTI-nek úgy nyi
latkozott: Torgyán József megtiltot
ta, hogy bármilyen, az egészségügyi 
állapotára vonatkozó információt 
közöljenek a sajtó munkatársaival.

A pártelnök szombaton a Vas 
megyei kisgazdák Vasszécsényben 
tartott nagygyűlésén lett rosszul és 
a késő délutáni órákban mentőau
tóval szállították Budapestre. A 
pártgyűlés helyszínén azt közölték, 
Torgyán József előző nap Szabolcs 
megyei útjáról hazafelé egy vendég
lőben pacalpörköltet, majd az éjféli 
órákban otthonában gombapapri
kást fogyasztott. A politikus állapo
táról szombaton Lórántfy Mária 
mentőorvos beszélt, aki két ízben is 
ellátta a gyengélkedő pártelnököt.

Akkor azt mondta, hogy a rosszul- 
létet valószínűleg az okozta, hogy a 
beteg hibázott a diétában. Jelezte 
azt is: Torgyán felépüléséhez való
színűleg néhány nap szükséges.

Az FKGP képviselőcsoportja ma 
nem szavaz Bánk Attila, Várhelyi 
András és Horváth Béla kizárásáról, 
mivel nem ffakcióközgyűlést, csu
pán munkaértekezletet tartanak -  
közölte Szentgyörgyvölgyi Péter 
frakcióvezető. Mint ismert, a kis
gazdapárt országos elnöksége leg
utóbb állásfoglalást fogadott el, 
amely szerint nem vehet részt a 
frakció munkájában az a személy, 
akinek felfüggesztették a párttagsá
gi jogát. Szentgyörgyvölgyi Péter 
azonban hangsúlyozta: a képviselő- 
csoport jóváhagyása nélkül senkit 
nem lehet kizárni a frakcióból.

A mai ülésen -  amelyen a plená
ris hét feladatmegosztásáról lesz 
szó -  részt vesz Vonza András leen
dő agrárminiszter is, aki 14 órakor 
teszi le esküjét az Országgyűlésben. 
Szentgyörgyvölgyi Péter kezdemé
nyezni fogja Lengyel Jánosnak, a 
beregi térség kisgazda országgyűlé
si képviselőjének frakcióvezető-he
lyettessé választását, hogy a politi
kus az árvízzel kapcsolatos témák
ban fel tudjon szólalni napirend 
előtt a parlamentben.

A Fidesz most úgy látja, hogy a jelenlegi helyzetből előrehozott vá- 
lasztásokkal lehetne kilábalni -  jelentette ki Debrecenben Kovács 
László szocialista pártelnök. Gál Zoltán korábban közölte: nem 
megalapozott az a feltételezés, hogy előrehozott választások lesz
nek. Lapzártánkkor még tartott az MSZP országos elnökségének 
ülése, ahol tárgyaltak az előrehozott választások lehetőségéről. Úgy 
tudjuk, a testület többsége egyetért azzal, hogy minél hamarabb 
meg kell nevezni a párt kormányfőjelöltjét.

Dabas: érvénytelen voksolás
Az ácsai polgármester-választáson nagyobb volt az érdeklődés

A polgárok két hét múlva újra az urnákhoz járulhatnak FOTÓ: TÚTH TIBOR

Folytatás az 1. oldalröl >
Ócsán nem csupán országgyűlési 
képviselőt, hanem polgármestert 
is választottak, a tavaly október 
16-án autóbalesetben elhunyt 
Búza Attila- polgármester meg
üresedett helyéért ketten vállal
ták a megmérettetést: Buzáné 
lesó Zsuzsanna, a Fidesz támoga
tásával és Dönti Károly független 
jelöltként. A választási szabály 
értelmében itt nem szükséges a 
szavazásra jogosult 6827 lakos 
több mint 50 százalékának lead
nia voksát. Az nyer, aki a legtöbb 
szavazatot tudhatja magáénak.

Ebben a ciklusban vasárnap már 
az ötödik időközi képviselővá
lasztásra került sor.

Minden esetben jellemző volt, 
hogy a választás a koalíciós pár
tok, illetve az MSZP jelöltjei kö
zött dőlt el. 1999 októberében Fe
jér és Somogy megyében tartottak 
időközi választást. Somogy me
gyében Házas József (MSZP) 
nyerte a mandátumot, míg Fejér 
megyében érvénytelen volt a vá
lasztás. Tavaly áprilisban azon
ban a Fejér megyei választás már 
érvényes és eredményes volt, 
képviselőnek Molnár Albertét, az

MSZP jelöltjét választották meg. 
Ugyancsak tavaly áprilisban tar
tottak időközi választást Fehér-

gyarmaton, itt Lengyel János, az 
FKGP és a Fidesz jelöltje szerezte 
meg a szavazatok többségét.

NAGYECSEDI ÖNKORMÁNYZATI VÁLASZTÁS. Sikeres az időközi önkor
mányzati választás Nagyecseden -  mondta Szűcs Kálmán aljegy
ző. Hangsúlyozta: délután fél hatig 2994-en, a választópolgárok 55 
százaléka adta le szavazatát. A részvétel már most magasabb, mint 
az 1998-as önkormányzati választáson volt. A szatmári kisváros 
lakói a január 16-án önmagát feloszlató önkormányzat helyére vá
lasztanak újat. Két polgármesterjelölt verseng, a 13 képviselői 
helyre 43 jelölt közül választanak. A hat szavazókörből a polgár- 
mesterre leadott voksokat már tegnap este összeszámolták, de a 
képviselők nevét csak ma délelőtt hozzák nyilvánosságra. (MTI)

Boross Péter kritikájaK ovács László elmondta: az 
MSZP gyorsítani fogja válasz

tási programjának kidolgozását, és 
a megmérettetésre való felkészü
lést. Közölte továbbá, hogy minisz
terelnök-jelölő kongresszus idő
pontjáról még nem döntöttek. Hoz
zátette, hogy a szocialista párt célja 
továbbra is a kormány leváltása.

Az MSZP szocialista platformjá
nak ügyvivő testületé -  értékelve az 
ország helyzetét és az MSZP politi
káját -  arra a következtetésre ju
tott, hogy kezdeményezi a párt el
nökségénél: foglaljon állást az 
MSZP kongresszusának tavasz vé
gére történő összehívásáról. Erről 
Nagy Sándor, a platform vezetője, 
az MSZP elnökségi tagja nyilatko
zott az ügyvivő testület tegnapi ülé
se után. Véleménye szerint ma kor
mányválság van Magyarországon, 
áttekinthetetlen állapotok felé ha-

■8 P ásztor___________________

O rbán Viktor miniszterelnök ár
vízi védekezést ismertető na

pirend előtti felszólalásával kezdő
dik ma az Országgyűlés ötnapos 
plenáris ülése. Az Országgyűlés 
ezen a héten egyebek mellett meg
kezdi az elektronikus aláírásról, az

lad az ország. Közölte, hogy a szo
cialista platform rövid időn belül 
eldönti: kinek vagy kiknek a mi
niszterelnöki jelölését támogatja.

Gál Zoltán szocialista képviselő 
szerint azonban nem megalapozott 
az a feltételezés, amely szerint előre
hozott választások lesznek. A politi
kus a napokban felhívta a figyelmet 
arra: a magyar alkotmányos rend
szer szerint a miniszterelnöknek a 
parlamentben meg kell indokolnia 
ezt a lépést, tehát jól meggondolja, 
hogy kitegye-e magát a támadások
nak. Hozzátette: amennyiben Ma
gyarország komolyan gondolja az 
európai uniós csatlakozást, akkor a 
parlamentre feszített jogharmoni
zációs törvénykezési munka vár, 
amit egy rendkívüli választás meg
akasztana. Gál Zoltán szerint az 
MSZP-nek el kell végeznie egy kriti
kus és önkritikus elemzést, hiszen a 
közvélemény-kutatások adatai sze
rint a Fidesz népszerűsége nő.

egészségügyi szakellátásról, a hír
közlésről, a konzuli védelemről és a 
mezőgazdasági szövetkezeti üzlet
részről szóló tövény-, illetve tör
vénymódosító javaslatok, valamint 
a lex Répássyként emlegetett, sajtó
helyreigazítással kapcsolatos jog
szabály-módosítás általános vitá
ját. Folytatódik a fegyverekről, lő-

Nem helyes az a kormányalakí
tási modell, amely szerint 
adott tárcákat adott pártoknak ad
nak -  jelentette ki a Magyar Nem

zet értesülése szerint az MDF Or
szágos Választmányának zárt ülé
sén Boross Péter, a párt elnökségi 
tagja. Az MDF több, lapunknak 
nyilatkozó politikusa, egyetértve a 
kritikai észrevétellel, elmondta: lé
nyegesen jobb megoldás lenne, ha a 
koalíciós pártok vegyesen venné
nek részt a különböző tárcák irá
nyításában. Utaltak egyben a Föld
művelésügyi és Vidékfejlesztési Mi
nisztériumra, ahol szerintük a 
„Torgyán-Szabadi páros” műkö-

szerekről és lőterekről szóló indít
vány, valamint a nagyrészt kéthar
mados parlamenti támogatottságot 
igénylő migrációs törvénycsomag 
általános vitája. Az Országgyűlés 
egyebek mellett szavaz a Munka 
Törvénykönyvének megváltoztatá
sát célzó indítványhoz benyújtott 
módosító javaslatokról.

dése mindenképpen negatívan be
folyásolta az egész kormány meg
ítélését. Azon felvetésünkre, aggá
lyosnak érzik-e azt is, hogy Dávid 
Ibolya igazságügy-miniszter, illetve 
Hende Csaba, a tárca politikai ál
lamtitkára egyaránt az MDF tagja, 
közölték: az IM-et eddig semmi
lyen oldalról nem érték támadások.

Ügy tudjuk, Boross Péter beszélt 
arról is, hogy a kisgazda „vircsaft” 
nem érte el a kormányt, nincs poli
tikai válság.

■

A választmányi ülést követően 
Hende Csaba, az MDF alelnöke el
mondta: a testület a jogállamiság 
védelme és a tiszta közélet érdeké
ben felszólítja a kabinetet, az illeté-

Szent-Iványi István, az SZDSZ 
frakcióvezetője Áder Jánosnak cím
zett levelében még a múlt héten azt 
javasolta, hogy az Országgyűlés el
nöke kezdeményezzen egyeztető 
tárgyalást a hat parlamenti párt kö
zött az országgyűlési biztosi posz
tokra jelölt személyek konszenzu
sos kiválasztásáról. Kérdésünkre

kés minisztereket, a koalíciós pár
tokat és az ellenzéket is, hogy kése
delem nélkül, közösen lássanak 
hozzá a korrupcióellenes stratégia 
megvalósításához. Hangsúlyozta: a 
stratégiát -  amelyet Dávid Ibolya 
igazságügy-miniszter, az MDF el
nöke a nemzetközi egyezmények
ben, ajánlásokban foglaltakra épít
ve dolgozott ki -  a kormány már el
fogadta.

Herényi Károly szóvivő bejelen
tette: a választmány tudomásul vet
te az országos elnökség döntését, 
amely szerint a demokrata fórum 
önállóan készül a 2002-es választá
sokra, és ez év nyaráig mind a 176 
egyéni választókörzetben kiválaszt
ja a jelölteket.

Áder János elmondta: szándéka 
szerint külön-külön fog egyeztetni a 
frakciókkal, majd -  ha szükséges -  
utána kezdeményez hatpárti tár
gyalást. Az SZDSZ-frakció az állam
főhöz fordul, hogy az ombudsmani 
intézmény 2001. június 30-i meg
szűnésének elkerüléséért gyorsítsa 
fel a jelöltállítási folyamatot.

■  MTI ____________________

Tegnap reggeltől a tíz budake
szi körzetben lezajlott a nép
szavazás annak eldöntésére, hogy 
épüljön-e lakópark és irodaház a 

város mellett, vagy sem. Lapzár
tánk idején még nem lehetett tud
ni, érvényes volt-e a szavazás; még 
tartott a voksok összeszámlálása.

A terv szerint a város határá
ban 84 hektáros Viking Golf Klub, 
illetve az Álomvölgy néven is
mert, összesen 200 hektáros -  
részben az önkormányzat tulajdo
nában lévő -  területen luxusla
kópark és irodaház épülne, ami a 
népszavazást kezdeményezők ál
láspontja szerint ütközik a hely
béliek érdekeivel.

Érvelésük szerint ugyanis a Bu
dapestre vezető utak már jelenleg 
is túlzsúfoltak, s egy új lakótelep 
olyan városiasodási folyamatot in
dítana el, ami veszélyeztetné Bu
dakeszi fő vonzerejét, a falusias 
jelleget és a jó levegőt.

A szavazás akkor lesz érvé
nyes, ha a lakosság több mint öt
ven százaléka leadja voksát, s a 
szavazatok több mint fele vagy 
„igen”, vagy „nem” -  az ered
ményt az önkormányzati testület 
figyelembe veszi a beruházásokat 
illető döntésénél.
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Parlament előtt a lex Répássy

Néhány nap múlva elhagyhatja a Kútvölgyi kórházat Torgyán 
József, aki az orvosok szerint akut gyomorrontást kapott. A kis
gazda pártelnök megtiltotta a kórház munkatársainak, hogy 
bármilyen információt közöljenek az egészségi állapotáról. Az 
FKGP frakciója ma nem szavaz Bánk Attiláék kizárásáról.

M S Z P :  s i e t t e t i k  
a  k o r m á n y f ő j e l ö l é s t

■  Villányi____
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